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Protokół z czwartego posiedzenia plenarnego  

członków Komitetu Inżynierii Środowiska Polskiej Akademii Nauk 

z dnia 16 czerwca 2021 

Miejsce spotkania: posiedzenie zdalne na platformie ZOOM o godz. 14.00 – 16.15. 

Posiedzenie prowadził Przewodniczący Komitetu prof. dr hab. Kazimierz Banasik.  

Czwarte posiedzenie Komitetu Inżynierii Środowiska w kadencji 2020-2023 zostało zwołane w 

celu omówienia spraw bieżących, w tym przyjęcia stanowiska w sprawie zmian klimatu. W 

posiedzeniu uczestniczyło 31 z 39 członków Komitetu. Wykład „Środowiskowe i społeczno-

gospodarcze skutki zmian klimatu” wygłosił pan prof. Radosław Juszczak.  

Posiedzenie przebiegało wg następującego porządku: 

1. Informacje Przewodniczącego KIŚ PAN. 

2. Seminarium nt. zmian klimatu: – referował pan prof. Radosław Juszczak. 

3. Stanowisko Komitetu w sprawie Zmian Klimatu – w imieniu Sekcji Ochrony 

Atmosfery i Klimatu przedstawił pan prof. Radosław Juszczak 

4. Sprawa uaktualniania strony www. 

5. Relacje Przewodniczących Sekcji o bieżącej aktywności i planach. 

6. Akceptacja protokołu z trzeciego Posiedzenia Plenarnego Komitetu z dn. 21 marca 

2021 r.  

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Plan oraz projekt stanowiska procedowany w punkcie 3 zostały wcześniej rozesłane członkom 
Komitetu pocztą elektroniczną. Protokół o którym mowa w punkcie 6, po zaakceptowaniu 
przez Prezydium został udostępniony na stronie internetowej Komitetu. 

Ad. 1. Przewodniczący Komitetu prof. Kazimierz Banasik przywitał wszystkich obecnych oraz 
poinformował o otrzymaniu pisma od Generalnego Dyrektora Dróg Krajowych i Autostrad w 
sprawie Obwodnicy Aglomeracji Warszawskiej w ciągu drogi ekspresowej S50, która jest 
odpowiedzią na stanowisko Komitetu z dnia 25 marca 2021 r. Pismo zostało udostępnione na 
stronie KIŚ PAN w zakładce „aktualności”. 
 
Ad. 2. Pan prof. Radosław Juszczak wygłosił wykład pt. „Środowiskowe i społeczno-

gospodarcze skutki zmian klimatu”. Wykład składał się z dwóch części: diagnoza i przyczyny 

oraz skutki i spotkał się z bardzo dużym zainteresowaniem. W dyskusji naukowej głos zabrali 

prof. Czesława Rosik-Dulewska, prof. Ryszard Błażejewski i prof. Kazimierz Banasik (w ww. 

kolejności). Pan prof. Radosław Juszczak wystąpił podczas sesji plenarnej jako reprezentant 

Sekcji Ochrony Atmosfery i Klimatu.  

Ad. 3. Pan prof. Radosław Juszczak przedstawił historię stanowisk komitetów PAN w sprawie 

zmian klimatu jako wprowadzenie do propozycji przyjęcia aktualnego stanowiska.  
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Pan prof. Kazimierz Banasik poinformował, że projekt stanowiska został rozesłany pocztą 

elektroniczną do wszystkich członków Komitetu. Prof. Juszczak zreferował treść propozycji, 

podkreślając fakt, że został on przygotowany przez zespół Autorów – członków sekcji Ochrony 

Atmosfery i Klimatu, oraz konsultowany z prof. Kundzewiczem. Prof. Banasik poinformował, 

że tekst stanowiska był analizowany i został zaakceptowany przez Prezydium Komitetu. Po 

krótkiej dyskusji, w której uwagi zgłaszali prof. Ryszard Błażejewski, prof. Czesława Rosik – 

Dulewska, prof. Kazimierz Banasik, prof. Małgorzata Pawłowska oraz prof. Magdalena 

Gajewska, w jawnym głosowaniu obecni na posiedzeniu członkowie Komitetu przyjęli 

stanowisko jednogłośnie. 

Ad. 4. W sprawi uaktualniania strony internetowej Komitetu, pan Przewodniczący poprosił o 

zgłaszanie przez Sekcje redaktorów strony.  

Ad. 5. Przewodniczący sekcji przedstawili bieżące aktywności oraz plany pracy sekcji w 

następującej kolejności: 

• Sekcja ochrony zasobów wodnych i zaopatrzenia w wodę (OZWiZW) – pan prof. 

Krzysztof Pulikowski, 

• Sekcja uzdatniania wody i oczyszczania ścieków (UWiOW) – pan prof. Stanisław 

Rybicki, 

• Sekcja ochrony atmosfery i klimatu (OAiK) – pani prof. Kaludia Borowiak, 

• Sekcja ochrony gleb i gospodarki odpadami (OGiGO) – pan prof. Kazimierz Szymański, 

• Sekcja kształtowania środowiska i zrównoważonego rozwoju (KŚiZR) – pan prof. Leszek 

Książek. 

Podczas referowania dotychczasowej działalności sekcji pojawiały się takie aktywności jak 

webinaria, seminaria i spotkania robocze, a w planach przewodniczący sekcji zapowiadali 

przygotowanie kolejnych stanowisk, planów działań i rekomendacji w istotnych dla Komitetu 

sprawach.  Pan Przewodniczący podsumował przedstawione plany sekcji jako bardzo ambitne 

i ponowił prośbę o zgłaszanie referatów na posiedzenia plenarne.  

Ad.6. Członkowie Komitetu zaakceptowali treść protokołu z trzeciego Posiedzenia Plenarnego 

Komitetu z dn. 21 marca 2021 r.  

Ad. 7. Sprawy bieżące i wolne wnioski 

Pan Przewodniczący zaproponował rozpoczęcie dyskusji na temat kształtu i symboli logo 

Komitetu, na bazie propozycji przygotowanej przez sekretarz. W krótkiej dyskusji na temat 

kolorów i symboli wzięła udział prof. Izabela Sówka, która zaproponowała pomoc grafików. 

Pan Przewodniczący poprosił przewodniczących i redaktorów sekcji o nadsyłanie symboli 

reprezentujących sekcje w terminie do końca czerwca 2021.  
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Na zakończenie pan Przewodniczący poinformował, że kolejne zebranie plenarne Komitetu 

wstępnie planowane jest na przełom października i listopada br. 

 

Sekretarz Komitetu Inżynierii Środowiska PAN 

 

Dr hab. inż. Agnieszka Karczmarczyk, prof. SGGW 

 

 

X
Kazimierz Banasik

Przewodniczący KIŚ PAN

 

 


